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Två teckentolkar.
Leo Westerblom sekreterare.

Frånvarande:
Mikael Erdefelt

§ 1 Mötets öppnande

Ordföranden för dagens möte Axel Otten hälsar alla välkomna och
öppnar dagens möte.



§ 2 Presentationsrunda

Deltagarna på dagens sammanträde presenterar sig.

§ 3 Godkännande av dagordning

Mötet godkänner den utsända dagordningen med vissa tillägg.

§ 4 Val av justerare

Mötets ordförande Axel Otten och ledamoten Lotta Rosenström
väljs till att justera dagens protokoll.

§ 5 Föregående protokoll

Protokoll 4/2022, Sammanträde 2022-04-12.

Rådet godkänner föregående protokoll och lägger det till
handlingarna. Noteras att längst bak anges att alla beslut som fattas
ska vara i fet text samt sammanställas i slutet av varje protokoll.
Sidnumret ska anges.

§ 6 Information från förvaltningen

Punkten utgår på grund av återbud.

§ 7 Aktuella frågor på kommande nämndsammanträde

Länk till stadsdelsnämndens sammanträde när föredragningslistan
har skickats med kallelsen till rådets sammanträde:
https://eclokmeetinl!s.stockhohn.se/committees/skarholmens
staclsclelsnarnnd/mote-2022-05-19

Till stadsdelsnämnden kommande sammanträde har rådet
synpunkter på följande punkter på föredragningslistan:

Punkt 21 Flytt till nya lägenheter från Vårbergs stödboende
Beslut: Positivt att de boende får fullvärdiga bostäder.

P 30-33 Markanvisning för bostäder
Exploateringskontoret har skickat tjänstutlåtanden med
markanvisningsärenden inom Fokus Skärholmen till Skärholmens
stadsdelsnämnd. Stadsdelsförvaltning anmäler ärendena till
nämnden punkt 30-33 på nämndens kommande sammanträde.
Byggandet är inom projektet Fokus Skärholmen. I
stadsdelsnämndens ärende 32 och 33 dagordningen anges bland
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annat om tillgänglighet. " Tillgänglighetsfrågorna kommer att
utredas i samband med planprocessen. Vistelseytor intill de nya
husen och entreer kommer att vara tillgängliga för personer med
nedsatt rörelseförmåga". Beslut: Rådet önskar få mer
information om den externa och interna tillgängligheten. Hur
man placerar huset och exempelvis parkeringsplatser framgår inte.
Vidare internt om lägenheternas toaletter om de är
handikappanpassade.

Stadsdelsförvaltningen har tidigare yttrat att man inte har behov av
fler LSS-bostäder.
Beslut: Rådet ifrågasätter SDNs tidigare beslut att säga nej till
ytterligare LSS-bostäder pga de inte behövs. Det finns en stor
brist på bostäder för ungdomar som tillhör LSS-gruppen.

P 35 bygglov flytbrygga, bastu
Förvaltningen har ansökt om ändring av bygglovsansökan från
tillfälligt till permanent bygglov för flytbrygga med bastubyggnad.
Stadsbyggnadskontoret har skickat ärendet på remiss till
förvaltningen. Förvaltningen har ingen erinran. Beslut: Rådet
önskar ett utökat samarbete med avdelningen för stadsmiljö
kring bland annat nybyggnation och planerad badbrygga och
bjuder in ansvariga tjänstemän till kommande sammanträde.

§ 8 Särskilda frågor till detta möte

Projektgrupper: arbetsmöjligheter och kommunikation

Lotta Rosenström informerar om planerna för samarbete med
företaget Matchedln. Rådet fick information av Andreas
Thorstensson om att företaget ska göra en projektplan. Lotta
Rosenström kontaktade Stefan Tengman vid Matchedln men har
inte fått svar. Beslut: Lotta Rosenstöm kontakter Julius
Charpentier för att få klarhet vad som händer med Matchedln.

Lotta Rosenström informerar om kontakterna med stadsdelens
kommunikatör Hanna Ljungman och har lämnat synpunkter på att
stadens hemsida inte längre har någon del som är lättläst. Lättlästa
texter är anpassade till målgrupper som har särskilda lässvårigheter.
Lotta har från Hanna Ljungman fått några exempel på stadens
information. Dessa kommer att testas av en grupp personer med
intellektuell funktionsnedsättning. Hanna Ljungman och Lotta
planerar sedan att kontakta kommunikatör på SLK.
Kommunstyrelsens funktionshinderråd bör informeras om
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förändringarna i utformningen av stadens information. Nu ska
stadens information skriva enligt sättet som kallas klarspråk. Rådet
har kritik mot klarspråk som tillåter mycket svåra ord. Rådet har
genom Lotta Rosenström fått broschyrer om kommunikation som
rådet kan lämna synpunkter på.

VB 2021

Lotta Rosenström har skickat ut synpunkter till rådet på
stadsdelsförvaltningens verksamhetsberättelse 2021, bland annat om
att man brukar skriva vilka aktiviteter som förvaltningen ska göra.
Nu finns det inte så mycket aktiviteter angivna längre vilket troligen
lett till att inte så många aktiviteter finns upptagna i
verksamhetsberättelsen. Det är heller inte så tydligt skrivet i
verksamhetsberättelsen vad förvaltningen har uppnått. Däremot är
det som skrivs mycket bra skrivet. Rådet saknar för övrigt närmare
beskrivning i verksamhetsberättelsen om hur långt projektet
MatchedIN har kommit. Vidare om att Stockholm ska vara tryggt så
framgår inte de funktionsnedsattas upplevelser specifikt. Flera
undersökningar visar att de upplever otryggheten större än övriga
medborgare.
Rådet beklagar det som skrivs i verksamhetsberättelsen om att
förvaltningens möjligheter att hitta utbildad personal är begränsad.
Beslut: Lotta mejlar en bilaga med rådets synpunkter om
verksamhetsberättelsen för stadsdelsnämnden 2021 till dagens
protokoll.

Projektgrupp Ombyggnation Vårbergs Centrum
Vid föregående möte framförde rådet att man vill vara med i en
projektgrupp. Beslut att Karin Rask och Stig-Joeran kontaktar
förvaltningens Vilde Stampe eller Sara Heppling Trygg i frågan
om synpunkter på ombyggnation av Vårbergs Centrum.

Maria Nilsson sammanställning. Pengapotten inköp av boverkets
regler.
I Maria Nilsons sammanställning fanns riktlinjer för inköp med.
Förslag till fortbildning och inköp av litteratur ska skickas till rådet
sekreterare. Vidare att Maria Nilsson skulle skriva rent och skicka
ut sammanställningen igen. Rådet har inte fått det än.
Lotta Rosenström gör en plan för inköp.
Beslut: Rådet ledamöter lämnar förslag till Lotta Rosenström
till kommande sammanträde för inköp.

I sammanställningen finns en punkt om att rådet medlemmar ska ha
en punkt på sina föreningars dagordningar om frågor som kan lyftas
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till rådet. Dövas förening har inte några sådana möten. Rådet
diskuterar om frågan om hur ledamöternas föreningar kan lämna
synpunkter.

Utbildningsplan för rådet
Beslut: Lotta skriver till Maria N och Patrik Å om behovet av
en utbildningsplan för rådet.

§ 9 Skrivelser och rapporter

Temamöte 27/4

Rapport lämnas från rådets deltagande i stadens temamöte om
funktionshinderrådens framtid. En konsultfirma har föreslagit att det
inte ska finns så många funktionshinderråd i staden. Frågan är inte
klar eftersom politikerna som ska besluta behöver mer tid. Förslaget
ska gå ut på remiss för beslut i kommunfullmäktige i höst. Rådet
kan yttra sig till stadsdelsnämnden i höst.

Vallokaler

Ledamöter i rådet har inspekterat vallokaler i stadsdelen. Lokalerna
är bra ur tillgänglighetssynpunkt. Det som behöver läggas till är att
det saknas en markering för att se var automatiska de dörrarna som
finns svänger ut. Dörrslagsmarkeringar.

Remiss hinder i gång och cykelvägar.

Kommunstyrelsen har i en remiss till stadsdelsnämnden bett om
synpunkter på riktlinjerna för enklare hinder och pollare som ska
införas i stadsdelarna. Remissen kommer upp på stadsdelsnämndens
sammanträde i augusti. Rådet diskuterar frågan om hindren. Rådet
tycker att förslaget är bra med tillägg av att det ska finnas
kontrastfärg på hindren så att hindren är lätta att upptäckta och att
underhåll av de markeringar som finns i marken får inte eftersättas.
Rådet önskar riktlinjer för vad som gäller för elsparkcyklar. Beslut
att Karin och Stig-Joeran mejlar synpunkter på remissen om
hinder i gång och cykelvägar till rådets ledamöter för att kunna
lämna ett förslag till nämnden.

§ 10 Post till rådet

Denna punkt utgår på grund av tidsbrist.
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§ 11 Punkter till nästa möte

Höstens arbetsplan (vår Vplan och Work shop m.m.)
Förslag att använda Pengapotten
Ledsagning
Promenad synsvaga
Inbjudan av Ingela Jakobsson eller någon från kansliet Förbudet
Sveriges Dövblind
Plan för arbetssätt arbetsdokumentet från Maria Nilsson.
(Patrik A och Maria N inbjudes)

§ 12 Övriga frågor

Funktionshinderombudsmannen Stockholm rapport 2021 i
Beslut: sekreteraren beställer tryckta ex till rådet.

§ 13 Mötet avslutas

Mötet avslutas med en utvärdering av dagens sammanträde. Enligt
deltagarna upplevdes mötet positivt. En del formalia i början tog tid.
Viktigt att Patrik A eller Maria Ni kan delta på nästa möte.
Ordförande tackar ledamöterna och avslutar dagens möte.

Sekreterare
Leo Westerblom

Sammanställning fattade beslut:

Beslut: Rådet efterlyser mer kommunikation med förvaltningen om
det är tänkt att bastun ska vara tillgänglig för fysiskt
funktionshindrade och bjuder in ansvariga tjänstemän till
kommande sammanträde.
Beslut: Lotta Rosenstöm kontakter Julius Charpentier om
MatchedIn.
Beslut: Lotta mejlar en bilaga med rådets synpunkter om
verksamhetsberättelsen för stadsdelsnämnden 2021 till dagens
protokoll.
Beslut att Karin Rask och Stig-Joeran kontaktar förvaltningens
Vilde Stampe eller Sara Heppling Trygg i frågan om synpunkter på
ombyggnation av Vårbergs Centrum.
Beslut: Rådet ledamöter lämnar förslag till Lotta Rosenström till
kommande sammanträde för inköp.
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Beslut att Karin och Stig-Joeran mejlar synpunkter på remissen om
hinder i gång och cykelvägar till rådets ledamöter för att kunna
lämna ett förslag till nämnden.
Beslut Funktionshinderombudsmannen Stockholm rapport 2021 i
tryckt form beställer sekreteraren till rådet

Sekreterare
l-

-· ---...
_, \ /'

- ----~ \ )v~
Leo Westerblom
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Verksamhetsberättelse (VB) för SDN Skärholmen 2021

Synpunkter från Rådet för funktionshinderfrågor, Skärholmen

Sammanfattningsvis är VB välskriven med bra beskrivningar av hur förvaltningen
har arbetat och hur utfallet har varit. Vi saknar dock en mer fullödig redogörelse
för hur aktiviteter och indikatorer i motsvarande VP har utfallit. Vi anmärkte betr VP 2021
att antal aktiviteter och indikatorer hade minskat avsevärt jämfört med tidigare år. I stället för
aktiviteter med konkreta insatser som följs upp i VB 2021 summerar man arbetet med "enligt plan".

Förvaltningen har arbetat mycket med att utveckla samarbete med andra aktörer vilket vi menar
är ett mycket bra initiativ.

1.1. I Stockholm är människor självförsörjande och vägen till arbete och svenskkunskaper är kort.

Vi saknar uppgifter om hur arbetet med funktionsnedsatta personer har utfallit. Har tex samarbete
pågått med Iwork för att skapa arbetsmöjligheter för deltagare i daglig verksamhet? I VB finns inte
beskrivet några initiativ för att öka daglig verksamhets ansträngningar att förbereda lämpliga
arbetstagare för arbetspraktik tex genom Iwork.

Tyvärr har det planerade samarbetet med Matchedln inte startat under 2021. Det var inriktat på
personer som får stöd av socialpsykiatrin. Det är en mycket angelägen satsning och rådet undrar
varför den inte kommer igång.

1.2.Stockholm är en trygg, säker och välskött stad

Personer som upplever sig har en funktionsnedsättning är otryggare än andra stockholmare. Det
visar flera undersökningar. I VB 2021 beskrivs många ambitiösa satsningar för att minska otrygghet
men vi saknar en analys av orsaker till otrygghet bland människor med funktionsnedsättning i
Skärholmen.

I både avsnitt 1.1 och 1.2 nämns inte personer med funktionsnedsättning. De är i princip osynliga.

1.4. I Stockholm får människor i behov av stöd insatser i tid präglade av hög kvalitet, evidens och
rättssäkerhet

Rådet uppskattar pedagogiska ramverket, ett initiativ från förvaltningen i Skärholmen. Men detta
utbildningspaket måste fördjupas och utvecklas, i synnerhet när det gäller olika
funktionsnedsättningar. Bristen på tillräcklig kompetens hos personal inom LSS-verksamheten
är ett stort problem som också beskrivs i VB 2021. Denna brist påverkar verksamheten mycket
negativt, t ex när det gäller möjlighet till aktiv fritid, digital delaktighet. Vi är mycket glada över att
i stadens VP finns en stark satsning på digital kompetens hos personal i LSS-verksamhet och
socialpsykiatri så att man kan erbjuda stöd åt boende och deltagare i socialpsykiatrins verksamhet.

Brukarundersökning inom socialpsykiatrin är en nyhet som rådet är mycket positivt till. Vi menar
att rådet bör få tillfälle att ge synpunkter kring utformning och bedömning. Det har inte skett.

I detta avsnitt står att samarbetet mellan förvaltning, Försäkringskassa och Matchedln har
genomförs under 2021 med inriktning på att skapa arbetsmöjligheter för personer med psykisk
funktionsnedsättning. Enligt vår erfarenhet har detta samarbete ännu inte kommit igång, tyvärr.
Det är ett mycket angeläget initiativ anser rådet.



Leo Westerblom

Från:
Skickat:
Till:
Ämne:
Bifogade filer:

Leo Westerblom
den 19 maj 2022 11:19
Leo Westerblom
VB: Justerat protokoll
ProRådFunkt 20220513förJustering (AO).docx

Från: Lotta Rosenström
Skickat: den 19 maj 2022 09:50
Till: Leo Westerblom <leo.westerblom@stockholm.se>
Ämne: Fwd: Justerat protokoll

Detta e-postmeddelande kommer från en extern avsändare. Klicka inte på länkar och öppna inte bilagor om
du inte känner igen avsändaren och vet att innehållet är säkert.

Leo

Axel och jag godkänner protokollet. Lotta

---------- Forwarded message ---------
Från: Axel Otten >
Date: ons 18 maj 2022 kl 14:13
Subject: Justerat protokoll


